

**Konformitätserklärung für
Dispenser für Laboratoriumszwecke
*Declaration of Conformity for
Dispenser for Laboratory Purposes***

- 1. Artikel+Art.-Nr./ Item+Item-No:**
auf der Rückseite/*on the back side*
- 2. Hersteller/ Manufacturer:**
Poulten & Graf GmbH, Karl-Carstens-Str. 10,D-97877 Wertheim
- 3.** Für die Ausstellung der Konformitätserklärung ist der Hersteller, siehe Punkt 2, allein verantwortlich.
The manufacturer, mentioned in point 2, is solely responsible for the issuance of the Declaration of Conformity.
- 4.** Der Hersteller bestätigt, dass der oben beschriebene Gegenstand der Erklärung das Mess- und Eichgesetz vom 25.07.2013 (BGBl.I, S. 2722, 2723) und die Mess- und Eichverordnung vom 10.08.2017 (BGBl.I, S. 3098) und die darauf gestützte Rechtsverordnung einhält.
The manufacturer confirms, that the above mentioned object of the declaration complies with Measurement and Calibration Law dd. 25.07.2013 (BGBl.I, page 2722, 2723) and with the measuring and calibration regulation of 10.08.2017 (BGBl.I, page 3098) and the regulations based on it.
- 5.** Einschlägige Regeln, technische Spezifikationen oder Feststellungen im Sinne des § 46 des Mess- und Eichgesetzes, die zugrunde gelegt wurden: PTB-Anforderungen 12 (PTB-A 12, Ausgabe Dezember 2010) „Volumenmessgeräte für Laboratoriumszwecke“
Relevant rules, technical specifications or determination in the sense of § 46 of the Measurement and Calibration Law, which were used: requirements acc. to PTB 12 (PTB-A 12, edition December 2010) "Volumetric instruments for Laboratory purpose".
- 6.** Zugrunde liegende Normen: EN ISO 8655 – 5
Underlying standards: EN ISO 8655 – 5

**Unterzeichnet für und im Namen von/ Signed for and in the name of
Poulten & Graf GmbH**


Sabine Harmon
Qualitätsmanagementbeauftragte/
Quality Manager

Wertheim, den 08.01.2020
202001